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Geachte raadsleden,

Pleatslik Belang Aldeboarn vraagt uw aandacht voor het volgende.

Tijdens de commissievergadering van 29 april 2021 wordt bij punt 6.1 de verdeling van het Fonds 
Vitale Kernen besproken. Zowel het centrum van Heerenveen, Akkrum, Jubbega als Aldeboarn zijn 
aangemerkt als 'Vitale Kern'. 
Het fonds Vitale Kernen is indertijd door de raad geïnitieerd om naast middelen voor (achterstallig) 
onderhoud extra financiële ruimte te creëren zodat – na jarenlange periode van bezuinigingen – er 
ruimte komt voor initiatieven vanuit de samenleving om de dorpskernen te versterken. 

Graag nemen we u mee in het proces dat in Aldeboarn speelt. Hoewel onze plannen nog niet zo ver 
uitgewerkt en concreet zijn als in de andere kernen, is de noodzaak van het beschikbaar komen van 
voldoende middelen essentieel, juist voor Aldeboarn.
Aldeboarn neemt, als eerste dorp binnen Heerenveen, deel aan de DOM (Dorps Ontwikkelings 
Maatschappij), onder de noemer 'Meidwaan yn Boarn'. Binnen de DOM worden dorpsbreed 
initiatieven ontwikkeld en uitgevoerd die de leefbaarheid van ons monumentale dorp moeten 
versterken. Aandachtspunten hierbij zijn, al dan niet in onderlinge samenhang, wonen; fysieke 
ruimte; scholen; recreatie en toerisme; economie en ondernemerschap; energie; voorzieningen en 
verenigingen. 
De problematiek rondom de Veenweide, de rijke kansen vanuit De Deelen en De Alde Feanen, de 
steeds maar uitgestelde opknapbeurt van de Wjitteringswei, het gebrek aan bouwkavels en de 
parkeerproblematiek in ons historische centrum zijn slechts het topje van de ijsberg. Aldeboarn kent 
het hoogste aantal monumenten binnen Heerenveen, en het gebied rond de door het dorp 
meanderende Boarn valt dan ook terecht onder beschermd dorpsgezicht. Op het gebied van 
recreatie en toerisme kent dit ongekende mogelijkheden. De recent gerestaureerde monumentale 
brug in het centrum van het dorp is tegenwoordig afgesloten voor autoverkeer, wat de opmaat is 
voor het herinrichten van het centrum. Leidend hierbij zijn de historische zichtlijnen van de brug naar 
de voormalige Andringastate, tegenwoordig het Andringahûs, en het oude Doelhôfplein, alsmede de 
oude landschappelijke elementen die nog overal in en rond Aldeboarn zichtbaar zijn, of weer 
zichtbaar gemaakt kunnen worden. In deze plannen fungeert Aldeboarn niet alleen als poort naar De 
Deelen, maar biedt ook een hoogwaardige (recreatieve en landschappelijke) verbinding tussen De 
Deelen en De Alde Feanen. 

Voor al die initiatieven moet ook een uitvoeringsbudget zijn. 



De erfenis van de gemeente Boarnsterhim is een achterstand in de ontwikkeling van mogelijkheden 
en beschikbare middelen voor Aldeboarn. Met de herindeling, waarbij Aldeboarn deel uit ging maken 
van gemeente Heerenveen, kregen we een nieuw elan om ons dorp te vitaliseren en het aanwezige 
potentieel te benutten. De achtergestelde positie binnen Boarnsterhim heeft geleid tot, zoals in 
scenario 2 door het college geschetst, een achterstand in de regiofunctie. Wij denken die in te 
kunnen halen door in te zetten op recreatie, iets wat in de tijd van gemeente Boarnsterhim 
ondenkbaar en zelfs vanuit de gemeente bezien onwenselijk was. Vandaar ook, dat wij zo blij zijn met 
de gemeente Heerenveen, en we hopen dat Heerenveen ook blij is met ons, en ons de kans geeft die 
erfenis van ons af te schudden. Het gezamenlijk binnen de DOM opstellen van een centrumvisie is 
wat ons betreft alleen nog mar het begin.
Geachte raad, vanuit het college krijgt u het advies om bij de verdeling van het Fonds Vitale Kernen 
70% toe te kennen aan de kern van Heerenveen, en de overige 30% te verdelen onder de andere drie 
kernen. In de afgelopen jaren heeft de gemeente nagenoeg niet geïnvesteerd in de buitengebieden. 
Een verdeling van 50% voor de kern Heerenveen, en 50% voor de overige kernen ligt voor de hand.

Het college stelt dat die 30% genoeg is omdat zowel Jubbega als Akkrum ook aanspraak kunnen 
maken op geld uit de Regiodeal. Wat het college niet expliciet meldt is dat Aldeboarn helaas geen 
aanspraak kan maken op deze middelen. Ook hier weer breekt ons de erfenis van Boarnsterhim op. 
Doordat we geen regiofunctie kennen (mochten kennen) zoals Akkrum en Jubbega, missen we de 
Regiodeal. Het vitaliseren van ónze dorpskern is dan ook in grote mate afhankelijk van de financiële 
ruimte binnen het Fonds Vitale Kernen. Wij vragen u om de voorgestelde verdeling te herzien. 
In de communicatie met de gemeente is tot nog toe altijd gesproken over een verdeling van 70% 
Heerenveen, 25% Akkrum, 10% Jubbega, 5% Aldeboarn. Het college stelt echter voor om Jubbega 
11% toe te kennen, en Aldeboarn 4%. Dat betekent dat er voor Aldeboarn 20% (!) minder budget 
beschikbaar komt. Het lijkt ons zeer onwenselijk als de indruk ontstaat dat de dorpen tegen elkaar 
uitgespeeld worden. We gaan er dan ook vanuit dat dit zeker niet de intentie geweest is en pleiten – 
nogmaals – voor een herverdeling waarbij meer recht gedaan wordt aan de urgentie van de 
ontwikkeling van de kernen in het buitengebied. Zeker gezien de ambities van de gemeente 
Heerenveen in het licht van het Deltaplan voor het Noorden is aandacht voor de dorpen cruciaal. 

Met veel dank voor uw aandacht,

Namens Pleatslik Belang Aldeboarn,
Jacqueline Brauwers, secretaris


